
Algemene beschouwing programmabegroting ‘17 

 

Gemeente Pekela      Pekela 08-11-2016 

Voorzitter, 

Al kijkend naar de begroting 2017 zien we een heldere visie voor bepaalde thema’s. 

Bijvoorbeeld uw voorstel om het onderhoud aan onze kunstwerken (bruggen, beschoeiing 

etc.) aan te pakken, en niet alleen de Brittaniabrug, dit getuigd van een langetermijnvisie, en 

dat spreekt ons aan. Hieruit blijkt ook dat u de adviezen en gevoelens van de PvdA-fractie uit 

de algemene beschouwingen van 2016 serieus hebt genomen. En dat doet ons deugd!    En u 

heeft ook een visie voor het centrum van Oude Pekela, en daarnaast een duidelijk beeld hoe 

het verder moet met onze afvalstromen.                     

Maar gezien de vele, soms pijnlijke, bezuinigingen staan we nog niet te juichen bij deze 

begroting. 

Voorzitter, het is de laatste 10 jaar bijna structureel dat we in Pekela een begroting 

vaststellen waarbij we er van uitgaan dat we flink moeten snijden in diverse posten om een 

sluitende begroting te krijgen. Ook dit jaar zien we dat. Anderzijds maken we ook elk jaar het 

financieel jaarverslag op van het vorig jaar, en daarin zien we, ook structureel, een overschot 

in de jaarrekening.  Voorwaar een reden om dit in onze gedachten mee te nemen bij het 

vaststellen van deze begroting. 

De werkloosheidscijfers zijn specifiek in Noord-Oost Groningen structureel te hoog. Met als 

gevolg sociaal-maatschappelijke problemen, die hun weerslag hebben op deze begroting. 

Inzet op en aanpak van dit probleem zal bij succes positieve gevolgen hebben op vele 

fronten.                  

Er moet een gedegen vangnet zijn voor de mensen die buiten hun schuld, plotseling kopje 

onder dreigen te gaan. En de PvdA is van mening dat, los van het feit hoe de begroting eruit 

ziet, de sterkste schouders zullen ook nu de zwaarste lasten moeten dragen.  
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Daarom vinden we, de door het college gekozen dekking qua belastingen, en dan specifiek 

die van de OZB, niet de meest sjieke, maar wel eentje die te verdedigen is. 

Vanuit het college hebben we jaren achtereen het gemor gehoord dat met name het kabinet 

de schuld is van alle ellende die er in een begroting zit. We kunnen dan waarschijnlijk 

vandaag ook wel een positief woord uit het college horen.  

Ik denk dan aan de kennis dat er op Prinsjesdag 100 miljoen Euro structureel beschikbaar is 

gekomen voor de Nederlandse gemeentes om een einde te maken aan kinderen in armoede. 

Het is dan wel zaak dat het college in deze met heldere plannen komt. Wij zijn erg benieuwd 

naar de plannen van de portefeuillehouder hoe het college denkt dit te willen doen?  

Ook de gezamenlijke aanpak van de omliggende gemeentes inzake het Akkoord van 

Westerlee werpt haar vruchten af, staatsecretaris Klijnsma heeft de resterende 10 miljoen 

Euro voor dit gebied gereserveerd. Dit is niet dankzij, maar wel ondanks de positie die 

Veendam en Stadskanaal hierin hebben ingenomen. En ik ben dan ook wel trots op mijn 

partij en partijgenoten en die van andere partijen, die in deze zaak de afgelopen ¾ jaar hun 

tomeloze inzet en positiviteit hebben getoond om dit te realiseren.  Want met name de 

doelgroep waar dit voor bedoeld is, heeft recht op steun en inzet van mensen zoals u en ik, 

omdat zij zelf in mindere mate voor hun belangen kunnen opkomen. Graag horen we de 

laatste stand van zaken op dit dossier? 

En deze begroting is deels tot stand gekomen ruim voordat de septembercirculaire op de 

mat lag, daarom zouden we graag vernemen hoe de septembercirculaire zich op korte en 

lange termijn ontvouwd voor onze Gemeente in 2017 en verder. En u heeft momenteel 

dossiers onder handen waar veel van afhangt, die de nodige veranderingen teweeg zullen 

brengen, en die flink impact op ons financieel perspectief zullen hebben, denk aan het 

Akkoord van Westerlee, de herindelingsscan, onze ambtelijke organisatie, en natuurlijk het 

centrumplan. Wij vertrouwen op een vroegtijdige en volledige informatie aan de raad als 

zich hier ontwikkelingen voordoen. 

 Voorzitter, wij zullen kort per programma de onderdelen benoemen waar we graag nog 

extra aandacht voor willen vragen. 

Bestuur en organisatie: 

U verwacht een besparing van 15 K door de openingstijden van de KCC te beperken. Ons 

grootste pijnpunt wat betreft de KCC zijn niet zozeer de openingstijden als wel de aanpak en 

de  kwaliteit van de afhandeling van klachten. In theorie hebben we het goed geregeld, de 

praktijk laat anders zien. Graag horen we de stand van zaken m.b.t. de verbeterslag rond de 

KCC? 
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Een passende herverdeling van taken tussen De Kompanjie en de bestuursadviseur  moet 

leiden tot een besparing van 37.500,- Euro. Kunt u ons een meenemen wat of dit in de 

praktijk betekend? 

Onze fractie deelt uw mening om de leges zoveel als mogelijk kostendekkend te maken. 

Veiligheid: 

We hebben een onrustige periode achter ons en u heeft als verantwoordelijke voor de 

veiligheid middels lastige gesprekken met de driehoek en met de COA de rust weer terug 

kunnen brengen in het dorp, maar wel op basis van tijdelijke maatregelen. Wij zijn door u 

steeds meegenomen in de stand van zaken, en in de soms pijnlijke beslissingen die u heeft 

genomen, daarvoor is mijn fractie u dankbaar. Maar om de rust  nu ook voor de lange duur 

te bewaken zullen er na de tijdelijke ook permanente maatregelen c.q. afspraken moeten 

komen. Wij vertrouwen erop dat u ons in de komende periode ook steevast meeneemt in de 

ontwikkelingen rondom het AZC. 

Verkeer en vervoer: 

Op dit onderwerp vooral aandacht voor de lichtmasten en verkeersborden in onze 

gemeente. Met grote regelmaat wordt u en de raad op de hoogte gebracht van de status 

van onze borden en lampen. Deels vindt mijn fractie dat de informant iets te ver doorschiet 

in de klacht, maar, voor een deel is er hier ook sprake van terechte klachten. De PvdA zou 

graag zien dat u hier proactief  mee aan de slag gaat, de betrokken burger evenals de raad 

informeert over de voortgang,  en voor onze inwoners de veiligheid middels deze 

instrumenten (borden en lichtmasten) waarborgt. Graag uw reactie hierop. 

Economische Zaken: 

Het belangrijkste agendapunt wat economische zaken betreft is toch wel ons centrumplan. 

Na een lange tijd van stilstand lijkt er nu beweging te komen in een aanpak van het 

verpauperde centrum in Oude Pekela. De PvdA-fractie heeft meerdere jaren gevraagd om 

aandacht voor dit probleem, en is dan ook van mening dat u nu de complimenten mag 

hebben voor de inzet die er momenteel gepleegd wordt. Het maken van plannen en zoeken 

naar de middelen is een begin, maar we hebben vertrouwen in een goede afloop. Heel erg 

goed om te lezen dat u de inwoners en ondernemers bij het uitwerken van die plannen 

betrekt. Wij hopen dat u spoedig succes boekt met de lopende zaken, en dat we binnen 

afzienbare tijd een nieuw centrum hebben ontwikkeld. Mochten er ontwikkelingen zijn die u 

met ons wilt delen dan horen we dit graag. 

Educatie: 

Voorzitter, ook nu kom ik weer met een stokpaardje van de PvdA-fractie, namelijk die van 

een goede technische opleiding binnen onze eigen gemeentegrenzen.    
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Afgelopen week tijdens het werkbezoek aan het prachtig bedrijf Metaaldoekweverij gebr. 

Drenth werd het ook weer pijnlijk duidelijk. Men is op zoek naar goed geschoolde, 

technische mensen. Niet met een MTS of HTS diploma, maar gewoon van het niveau van de 

ouderwetse LTS op niveau 3-4. En helaas, ze kunnen ze niet vinden. Voor hoeveel bedrijven 

zou dit gelden? Wij willen er bij dit college op aandringen om eens in gesprek te gaan met 

het Noorderpoort en het Dollard College om te kijken of we hier op onze locatie Hinderstraat 

een specifieke beroepsgerichte technische opleiding op niveau 3 of 4 kunnen realiseren.  Wij 

hebben de overtuiging dat we hiervoor voldoende jongeren hebben om te scholen. Pro 

actieve aandacht vanuit het college kan dit bevorderen. Graag uw reactie hierop! 

Voorzitter, de Groenling mogen we toch wel ons paradepaardje op lokaal onderwijs in 

Pekela noemen, en ondanks de in onze ogen heldere afspraken met alle betrokken partijen 

binnen het onderwijs centrum de Groenling omtrent uitruil van ruimtes bij groei en/of krimp 

schijnt dit niet met gesloten beurzen geregeld  kunnen worden. Spijtig om te concluderen 

dat volwassen partijen niet zodanig met elkaar in overleg kunnen treden, dat er met 

beperkte kosten een oplossing bedacht kan worden.  Welke kosten krijgen we na het 

komende schooljaar weer voor de kiezen als er van een lokaal gewisseld moet worden? 

 Cultuur sport en recreatie: 

Als je sec kijkt naar uw programma omschrijving en “wat willen we bereiken” dan heeft u het 

op termijn goed voor met de sport in zijn algemeenheid. Echter als je naar de 1e wijziging 

van de begroting 2017 kijkt en het MOT 2017-2020 dan krijgt mijn fractie toch een heel 

ander beeld. 

U bezuinigd stevig in de sport, helaas niet alleen door efficiënter en slimmer te werken, maar 

ook door de huurinkomsten sportvelden met 20% te verhogen, de tarieven voor de 

sportaccommodaties te verhogen, de subsidie voor de Sportraad structureel met 5 K te 

verlagen, en de totale loonkosten van de combi-functionaris van 75 K te verlagen naar 19 K. 

Naar onze mening kunt u met deze voorstellen niet bereiken wat of u wenst te bereiken.  

Daarnaast hebben we recent een verzoek gehad van LTC voor een bijdrage in de 

onderhoudskosten van de velden. U leek daar een positieve bijdrage aan te willen geven, 

een teruggetrokken raadsvoorstel gaf ons ook dat gevoel. En nu lijkt LTC met lege handen te 

blijven en hebben zij, maar ook wij het gevoel enigszins misleid te zijn. Dit geeft naar onze 

inwoners een verkeerde signaal. Graag uw reactie daarop en hoe u denkt met deze 

bezuinigingen toch de doelstellingen te willen blijven behalen. 

Sociale voorzieningen en Sociaal beleid: 

Binnen deze portefeuille gaat veel geld gemoeid, de participatiewet, de WMO, Jeugdhulp 

het minimabeleid, al kijkend naar de diverse beleidspunten en de inzet van de middelen dan 

spreekt u hier recht uit het hart van de PvdA.       
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De toekomst van onze SW-ers ziet er iets zonniger uit. De goede linkse samenwerking 

resulteert toch in een stevige bijdrage van 10 miljoen voor dit gebied.  

Voorzitter, de afgelopen maanden hebben we regelmatig met verbijstering aangehoord dat 

gemeenten landelijk 1 miljard aan overschot op de WMO hebben.  We hebben maanden 

geleden al eens naar gevraagd naar de situatie in Pekela, en u wilde destijds iets dieper naar 

de uitgaven kijken.  

De vraag is nu dan ook, hoe staat Pekela hierin? Hebben wij ook een overschot of juist een 

tekort en hoe gaat u, als college, daarmee om?               

Wat betreft de jeugdhulp willen we u dan ook vragen om ons regelmatig mee te nemen in 

de ontwikkelingen en voortgang rond dit thema. 

En voorzitter als we het over onze jeugd hebben dan moeten we ook spreken van ons 

jongerencentrum Linked in Nieuwe Pekela.  

Vanaf het begin heeft mijn fractie grote vraagtekens gezet bij de opzet en realisatie van deze 

nieuwgebouwde jongerencentrum met een investering van een kwart miljoen. Nu we de 

huidige situatie aanschouwen moeten we toch wel concluderen dat dit een mislukte 

investering is geweest! Dit geld hadden wij liever in begeleiding, activiteiten, en 

openingstijden gestopt. Graag uw reactie hierop en op de aanpak die u wenst te doen om de 

ontspoorde verhoudingen te herstellen. 

Gezondheid en Milieu: 

Het hoeft geen betoog dat mijn fractie u vooral gaat beoordelen op de wijze waarop u onze 

inwoners meeneemt in het nieuwe afvalbeleid. Communiceren is hier het toverwoord. Maar 

ook goed uittesten van de nieuwe situatie, zodat we niet de problemen in de praktijk 

moeten gaan oplossen, maar dat u die vooraf tackelt.  

En wat de gezondheid betreft, recent hebben we de kennis rond het gebruik van suiker weer 

gehoord, u legt de focus op het terugdringen van alcohol en drugsgebruik. En u spreekt van 

beperkte financiële middelen. Is er dan wel voldoende geld en kennis voor de jongste jeugd 

(2-13 jr) en hun ouders om de gevaren van suikers in onze voedingsmiddelen onder 

aandacht te brengen. 

RO en Volkshuisvesting: 

Voorzitter de bouwactiviteiten op het voormalig terrein van onze werkplaats  aan de 

Scholtenswijk geven ons een goed gevoel. Het is al weer enige tijd terug dat de 

woningcorporatie investeert in onze Gemeente.  Ook vastgoed eigenaar Vestia is druk 

doende om goedkope huurwoningen in de markt te zetten aan de Scholtenswijk. Goed voor 

starters op de woningmarkt.  
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Uit de markt proeven we dat er ook interesse is voor levensbestendige onderhoudsvrije 

koop appartementen, wellicht iets om de interesse eens te peilen.  

Vorig jaar sprak u over de plannen van Acantus om nog een verder deel van de 

woningvoorraad te slopen. Hoe staat het daarmee?  

En hoe gaat u in dat geval om met de wens van bewoners die ons prachtige dorp niet uit 

willen. 

Tot slot voorzitter horen we nog graag de status inzake de overeenkomsten binnen de regio 

i.c.m. de  gewijzigde grondtarieven in de Blauwe stad?  

Verder willen we voor nu graag dank uitspreken naar de medewerkers die hun bijdrage aan 

deze programmabegroting hebben gehad.  Hij was mooi op tijd, en met de Erratum van 

gisteren een goed document.  

Tot zover onze beschouwing in deze 1e termijn. 

Namens de PvdA-fractie 

Reiny Kuiper  

Henk Busemann 

 

 

  

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 


